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SEDLČANY V pátek 19. led-
na odpoledne se po Sedl-
čanech začala šířit zpráva, 
že tým MM Technology 
ve složení – pilot a vedoucí 
posádky Martin Macík jr., 
navigátor František Tomá-
šek a palubní mechanik 
David Švanda – vyhráli 
Rallye Dakar. První cenu, 
Zlatého beduína, získal 
Macíkův tým v kategorii 
kamiónů, a to s vozem je-
jich produkce, jemuž pře-
zdívají Čenda. Po 23 letech 
navázali na úspěch z roku 
2001, kdy ve stejné kate-
gorii vyhrál Karel Loprais 
s Tatrou. Jeho synovec 

Rallye Dakar má po 23 letech českého vítěze. 
Tým Martina Macíka přivezl do Sedlčan zlato

Aleš Loprais letos získal 
stříbro, takže čeští repre-
zentanti byli bez nadsázky 
hvězdami závodu.

Rallye Dakar je nejslav-
nější vytrvalostní závod 
v terénu. Již řadu let se 
nejezdí v Africe, nýbrž 
na Blízkém východě, kde 
jej letos výhradně hostila 
Saúdská Arábie. Letošní, 
čtyřicátý šestý ročník zá-
vodu odstartoval 5. ledna 
ve městě Al-Ula a soutěž se 
završila o čtrnáct dní poz-
ději v Janbú. Na startu se 
objevilo 36 českých účast-
níků, z nichž kromě dvou 

Pokračování na straně 9

KOSOVA HORA V obci se 
v minulých týdnech a mě-
sících některé projekty 
dokončovaly a další připra-
vovaly. Z dokončených se 
jednalo o intenzifi kaci čistír-
ny odpadních vod, opravu 
místních komunikací, inže-
nýrské sítě pod hřbitovem 

KAMÝK NAD VLTAVOU Za-
stupitelstvo obce schválilo 
schodkový rozpočet na le-
tošní rok. Schodek pokryjí 
fi nanční prostředky z mi-
nulých let. Celkové příjmy 
obce budou v letošním 
roce 32,706 mil. Kč, zatím-
co předpokládané výdaje 
dosáhnou 41,706 mil. Kč.

JESENICE Obec obdrží 
od Ministerstva životního 
prostředí dotaci ve výši 2,6 
mil Kč na stavbu fotovol-
taické elektrárny (FVE), kte-
rá bude na hale obce u čis-
tičky odpadních vod (ČOV) 
a samotné ČOV. Dotace po-
kryje zhruba 73 % nákladů. 
Na instalaci fotovoltaické 
elektrárny se bude konat 
výběrové řízení. Další FVE 
s tepelným čerpadlem obec 
plánuje na budově mateř-
ské školy a je na ní také po-
daná žádost o dotaci.

„Dalším naším projektem 

je navýšení kapacity a zmo-

dernizování provozu ČOV,“ 
uvádí starosta obce Milan Ji-
roušek. I v tomto případě se 
uskuteční výběrové řízení 
na projektovou dokumenta-
ci. „Budeme také žádat o do-

taci na zrestaurování a oplo-

cení zvoničky a elektrický 

pohon zvonu v Hulíně,“ do-
dává starosta.                   -mf-

PETROVICE Na posledním 
zasedání zastupitelstva 
byla schválena cena vodné-
ho pro letošní rok ve výši 
50,23 Kč za m3 a cenu stoč-
ného ve výši 52,82 Kč za m3 
– celkem tedy 103,05 Kč 
včetně DPH. Vloni to bylo 
94,91 Kč včetně DPH. 

Financování plánu ob-
novy vodovodů a kanali-
zací zůstává stejné jako do-

posud, když Obecní úřad 
Petrovice na něj přispívá 
ročně 1,3 mil Kč ze svého 
rozpočtu. Návrh starosty 
obce Pavla Kubíčka na fi -
nancování plánu obnovy 
z ceny vodného a stočné-
ho, který by navýšil jeho 
cenu na 136,18 Kč za m3, se 
nedočkal dostatečné pod-
pory zastupitelstva.

Sabina Motrincová

Dotace 
bude ve výši 
téměř tří 
čtvrtin 
nákladů

Přestavbu opěrné 
zdi kolem školy 
provází značné 
přípravy

a výstavbu obecních garáží 
v Parku generála Mareše.

„V tomto roce začne vý-

stavba nové požární zbroj-

nice, oprava části hřbitovní 

zdi, a doufáme, že i hřbitov-

ní kaple,“ uvedla místosta-
rostka Kosovy Hory Lenka 

Rozpočet bude 
ve schodku 
devíti milionů

Starostův návrh 
neprošel

„Mezi největší investiční 

akce letošního roku bude 

patřit dokončení kanaliza-

ce Na Vinici za dva miliony 

korun, kanalizace v části 

lokality u silnice na Krás-

nou Horu za 3,5 milionu, 

fotovoltaická elektrárna 

na budově obecního úřadu 
Pokračování na straně 6

SEDLČANY Stavební a deve-
loperská společnost Gefi ra 
byla založena v polovině 
roku 2018 při příležitosti 
rekonstrukce dřívějšího 
hotelu Vltavan, dnes zná-
mého jako Vltavan Sport.

Rekonstruovat  tu to 
stavbu v centru Sedlčan 
se společnosti povedlo 
za necelé dva roky a dnes 
může být na své dílo hrdá 

Výstavba bytovky je 
v plném proudu

Pokračování na straně 2

– objekt obdržel zvláštní 
cenu Svazu podnikatelů 
ve stavebnictví. Cena byla 
udělena za velmi zdaři-
lé architektonické pojetí 
stavby, včetně originálního 
a stylově čistého pojetí in-
teriérů. Zároveň byla oce-
něna významná soukromá 
investice do stavby, která 
výrazně zvýšila občanskou 

Pokračování na straně 2
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Přestavbu opěrné 
zdi kolem školy 
provází značné 
přípravy
Havlíčková a dodala: „Čeká 

nás stavba chodníku na Štěp-

nici kolem zemědělské spo-

lečnosti, a velkou výzvou 

bude oprava a přestavba 

opěrné zdi kolem budovy 

základní školy.“ Tento po-
sledně jmenovaný projekt 
provází značné přípravy 
a vzhledem k náročnosti te-
rénních úprav bude muset 
dojít i k pokácení lípy u ško-
ly. Obec ale plánuje provést 
náhradní výsadbu v několi-
kanásobném množství.

„Dalším naším cílem 

v tomto roce je zahájit vý-

stavbu bytů v budově bý-

valé malé školy. Vzniknou 

zde tři větší bytové jednot-

ky především pro mladé 

více početné rodiny a záro-

veň zde zůstane stávající 

klubovna Klubu seniorů. 

Dokončení ze strany 1

vybavenost města a svou 
architekturou obohatila 
a doplnila stávající prostor 
náměstí.

V současné době má 
společnost Gefi ra v Sedl-
čanech dokončený jeden 
bytový dům u Mastníka na-
proti ubytovně TJ Tatran, 
v němž je dvacet dva by-
tových jednotek, které již 
všechny mají své majitele. 
Ke stavbě jsou jak pozitiv-
ní, tak negativní ohlasy, 
ale podle názoru jednatele 
společnosti Ondřeje Píny 
je dobře, že stavba vzbu-
zuje diskusi, protože je tak 
vidět, že v lidech vzbuzuje 
emoce a není to jen další 
šedivý panelák. 

Nyní už více než rok sta-
ví Gefi ra v Sedlčanech další 
bytový dům v ulici U Cihel-
ny naproti Kovodružstvu. 
S jednatelem společnosti 
Ondřejem Pínou jsme se 
sešli, abychom se dozvě-
děli více o výstavbě domu.

Kolik bytů bude v no-

vém domě a jak budou 

velké?

Dům má čtyři nadzemní 

podlaží se čtrnácti bytový-

mi jednotkami o velikosti 2 

kk až 3 kk s nadstandardní 

Výstavba bytovky je v plném 
proudu

Dokončení ze strany 1 metráží. Není podsklepený, 

parkovací stání jsme umísti-

li před domem. Dnes máme 

kompletně hotovou hrubou 

stavbu, osazena okna, na-

montovaný funkční výtah, 

hotové sádrové omítky, 

kompletní rozvody elektři-

ny, vody, kanalizace a vzdu-

chotechniky. Hotové jsou 

hrubé podlahy a pracujeme 

na sádrokartonových kon-

strukcích. Až nám to dovolí 

počasí, začneme pracovat 

na obkladech a dlažbách, 

postavíme lešení a zahájíme 

práce na fasádě a venkov-

ních terénních úpravách. 

Očekávám, že v průběhu 

jara začneme dům komple-

tovat a oživovat, abychom 

ho mohli o letních prázdni-

nách připravit ke kolaudaci.

Kdy předpokládáte, že 

by se mohli stěhovat prv-

ní obyvatelé?

Všechno  j e  odv i s l é 

od kolaudace. Jakmile bude 

vydán kolaudační souhlas, 

můžeme předávat byty 

klientům. Když vše půjde 

podle plánů, tak koncem 

letních prázdnin by se moh-

li první lidé začít stěhovat. 

V současnosti je prodaná 

polovina ze čtrnácti bytů 

Kde všude staví, nebo 

rekonstruuje vaše spo-

lečnost, kromě Sedlčan?

Snažíme se  působi t 

výhradně na Sedlčansku 

a v jeho přilehlém okolí. 

Kromě tří projektů v Sedl-

čanech jsme rekonstruovali 

v Kosově Hoře jeden starý 

dům na náměstí, který byl 

ve špatném technickém sta-

vu, a dnes je to krásný nový 

objekt. Ještě před zaháje-

ním rekonstrukce Vltavanu 

jsme rekonstruovali budovu 

v Drážkově, ve které je dnes 

divadlo Hogo Fogo. To je také 

naše práce. V současné době 

řešíme velkou rekonstrukci 

objektu v Hrachově v centru 

obce, který dříve vlastnila 

Jednota Příbram. Tento býva-

lý obchod prochází komplet-

ní rekonstrukcí a měníme 

starou nevzhlednou budovu 

na objekt, kde opět bude 

v přízemí prodejna a v pod-

kroví dva pěkné velké byty. 

Ale v současné době také 

řešíme velký projekt v Pří-

brami na Zdaboři, kde půjde 

o stavbu pěti bytových domů.

David Myslikovjan

Vizualizace nové bytovky, která vzniká naproti Kovodružstvu.

SEDLČANY Poplatek za svoz 
komunálního odpadu je 
ve městě letos stanoven 
ve výši 3 432 Kč za až 120 l 
popelnici při svozu každý 
týden. Nárůst ceny oproti 
loňsku je o 288 Kč. U svo-
zu jedenkrát za čtrnáct dní 
jde o poloviční hodnoty. 
Naopak o dvojnásobné 
hodnoty jde u větší až 240 l 
popelnice.

Sociálně slabší občané 
mohou i letos město požá-
dat o fi nanční příspěvek 
na platbu za popelnice. 
Výše fi nančního daru měs-
ta byla schválena na zase-
dání rady města na zákla-
dě návrhu radního Karla 
Marka o sto kurun vyšší 
než v předchozím roce, 
tedy 700 korun na nemovi-
tost.                                  -bv-

Sociálně slabší 
mohou žádat 
o podporu

Práce by měly být započa-

ty v podzimních měsících. 

V dlouhodobějším horizon-

tu potom také započnou 

terénní úpravy v Parku 

generála Mareše, které bu-

dou předcházet výstavbě 

víceúčelového hřiště,“ do-
plnila Lenka Havlíčková, 
která rovněž připomněla, 
že od 2. února již nebude 
poštovní služby v Kosově 
Hoře poskytovat Česká 
pošta, ale bude zde zřízena 
Pošta Partner, provozova-
ná obcí ve stávajících pro-
storách. Poskytované služ-
by budou prakticky stejné, 
na jaké jsou návštěvníci 
pošty zvyklí, ale v pondělí 
a ve středu bude pro lepší 
dostupnost veřejnosti pro-
vozovna otevřena odpole-
dne až do osmnácti hodin.

David Myslikovjan

KOSOVA HORA Zastupi-
telstvo obce schválilo 
na letošek vyrovnaný 
rozpočet s příjmy a výda-
ji ve výši 44,609 mil. Kč. 
Největší investicí roku 
bude výstavba nové ha-

sičské zbrojnice s před-
pokládanými náklady 14 
mil. Kč. Na ni získá obec 
dotaci 4,5 mil. Kč od Mini-
sterstva vnitra a 3 mil. Kč 
od Středočeského kraje.

-mf-

Největší investicí 
bude stavba hasičské 
zbrojnice
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

PETROVICE Zpráva o přeru-
šení dodávky pitné vody 
v pátek 19. ledna pro skoro 
čtvrtinu obytných domů 
v Petrovicích místní nepo-

těšila. Závada byla ovšem 
k radosti všech opravena 
bleskovou rychlostí.

Sabina Motrincová 

Foto: OÚ Petrovice

Na náměstí 
došlo k poruše 
vodovodního řadu

K A M Ý K  N A D  V LTAVO U 
Na besedě se starostou 
Petrem Haladou ve středu 
17. ledna se mohli občané 
Kamýku nad Vltavou a Vel-
ké dozvědět výsledky in-
ternetové ankety na téma: 
Jak jsou spokojeni s ži-
votem ve svých obcích. 
V zasedací místnosti sta-
rosta Petr Halada promítal 
na velkoplošné obrazovce 
podrobné statistiky včetně 
barevných grafů.

Ankety se zúčastnilo 
116 respondentů, z nichž 
se 46 % v obci žije velmi 
dobře a 38 % spíše dob-
ře. A jaké byly výsledky 
u konkrétních dotazů?

Co se vám v obci líbí? – 
53 % poklidný život, 53 % 
příroda a kvality život-
ního prostředí, 44 % ob-

čanská vybavenost. Co se 

vám v obci nelíbí? – 31 % 
dostupnost pracovních 
příležitostí, 23 % soused-
ské vztahy v obci, 19 % 
stav komunikací. Co pro 

vás především znamená 

rozvoj obce? – 35 % roz-
šiřování a zkvalitňování 
služeb, 39 % udržení tra-
dic, či identity venkova, 
16 % využívání moderních 
technologií. Jak by se měla 

obec podle vás v následu-

jících letech rozrůstat? – 
podpora pomalého nárůs-
tu počtu obyvatel formou 
obecních investic do by-
tové výstavby a formou 
zástavby uvnitř zastavěné 
oblasti. Jaké by obec měla 

mít v dalších letech hlav-

ní priority? – dostupnost 
zdravotní péče, školství, 

životní prostředí. Jak hod-

notíte sousedské vztahy 

v obci? – 19 % velmi dobře, 
38 % spíše dobře, 44 % dob-
ře. Jak hodnotíte komu-

nikaci radnice s občany? 
– 49 % velmi dobře, 33 % 
spíše dobře, 23 % dobře.

Anketa tedy dopadla 
příznivě. A jedna občanka, 
která čte i zpravodaj z jiné 
obce v regionu Sedlčan-
sko, na místě ocenila, že 
ve srovnání s ostatními 
obcemi má Kamýk nad Vl-
tavou a Velká nízké ceny 
za vodné a stočné.

Starosta po besedě 
k výsledkům ankety ještě 
promítl plány na úpravu 
nevyužité plochy poblíž 
fotbalového hřiště. Prezen-
tace působila velkolepě.

Hanka Synková

SEDLČANY V Komunitním 
centru za farou se ve čtvr-
tek 18. ledna konala beseda 
se senátorem Petrem Ště-
pánkem na téma ekologie. 
Senátora přivítal sedlčan-
ský kněz Benno Štěpánek.

První otázka z oblasti 
ochrany životního prostře-
dí souvisela s likvidací plas-
tových odpadů. Do živé 
diskuse se přihlásil i žák 
3. třídy základní školy, kte-
rý se ptal na zamořování 
ovzduší spalinami z plastů. 
Senátor objasnil, že moder-
ní spalovny jsou konstruo-
vány tak, aby byly k životní-
mu prostředí šetrné.

Dalším tématem disku-
se bylo zastavování orné 
půdy a zemědělská čin-
nost. Dotazy se týkaly při-
rozené obnovy lesů, remíz-
ků a vývozu živých zvířat. 
Překvapující byla informa-
ce, že v minulosti se země-
dělstvím zabývalo 30 % po-
pulace, v současnosti je to 

1,5 %. Z úst senátora zazně-
lo doporučení nakupovat 
od tuzemských výrobců 
a pěstitelů potravin.

Svůj příspěvek přednesl 
i sedlčanský starosta Ivan 

Janeček. Informoval o po-
kračování činnosti v lomu 
Deštno. Moudrá poznámka 
se dotkla rozporu potřeby 
komfortu (kámen na kva-

litní silnice) a touhy ucho-
vat si nedotčenou přírodu. 
Navázal příspěvek ohledně 
přivaděčů vody páteřním 
vedením a dalšími rozvody 
k menším odběratelům. Ro-

dák z Nového Knína připo-
mněl kauzu s těžbou zlata 
v Mokrsku, která by životní 
prostředí silně poškodila.

Pavel Vohnout

Internetové ankety se 
zúčastnilo 116 občanů

Štěpánek: Nakupujte 
od místních výrobců

Senátor Petr Štěpánek besedoval se Sedlčanskými o ekologii. 
Foto: Jaroslava Švejdová

NECHVALICE Zastupitel-
stvo obce odsouhlasilo 
zdražení vodného a stoč-
ného v letošním roce 
o 20 Kč za m3 vzhledem 
k rostoucím nákladům 
spojeným s úpravou pitné 

vody. Cena vodného se 
zvýšila ze 40 na 50 Kč, cena 
stočného z 30 na 40 Kč. 
Nechvaličtí tedy letos za-
platí za vodné a stočné 
celkem 90 korun za kubík.

-mf-

I po zdražení zaplatí 
jen 90 korun

POČEPICE Schválený rozpo-
čet na letošní rok je schod-
kový s celkovými příjmy 
15,811 mil. Kč a výdaji 21,811 
mil. Kč. Schodek rozpočtu 
šest milionů bude hrazen 
z přebytku hospodaření 
z předešlých let. 

Mezi největší počepic-
ké investice roku bude 
patřit oprava střechy by-
tového domu č. p. 40 za 2 
miliony, oprava hřbitovní 
zdi s předpokládanými 

náklady 1,5 milionu a opra-
va komunikace z Vitína 
do Oukřtalova za 750 tisíc 
korun. Obec ale bude také 
investovat do přípravy 
dalšího rozvoje, a tak se 
v rozpočtu objevují napří-
klad výdaje na projekto-
vou dokumentaci veřejné-
ho osvětlení v Rovini, či 
projektovou dokumentaci 
na veřejná prostranství 
v Počepicích a Rovini.

-mf-

Nakloněnou 
hřbitovní zeď 
čeká konečně 
rekonstrukce



4 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

REGION V této rubrice přinášíme malý průřez tím, 

o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před třiceti 

lety. Dnes vybíráme z třetího čísla roku 1994.

***

Ke konci roku 1993 přestal nabízet své ubytovací 
služby hotel Vltavan. Jednota Příbram měla zájem 
na jeho výhodném prodeji. Odhadní cena hotelu byla 
11 milionů korun, realitním kancelářím však připada-
la tato cena příliš vysoká. „Budeme rádi, pokud se 

objekt prodá a nový majitel jej bude provozovat způ-

sobem, jaký odpovídá požadavkům veřejnosti“, uvedl 
místostarosta města Sedlčany Miroslav Hölzel.

***

Ovocná školka v Sedlčanech už řadu let působila 
na pozemku někdejšího zahradnictví U Bohatů. Vše 
začalo nasvědčovat tomu, že bude muset uvolnit 
novému majiteli kolem hektaru spodní části obhos-
podařovaných pozemků. Majitel se v sousedství své 
benzinové stanice chystal vybudovat nové nákupní 
středisko s potřebnou parkovací plochou. Někteří 
vlastníci pozemků, které ovocná školka pronajímala, 
navíc požadovali jejich navrácení.

***

Ve státním podniku BIOS Sedlčany uvedli do zku-
šebního provozu nový kotel na fl uidní spalování 
dřevního odpadu. Zařízení mělo schopnost vyřadit 
z kouřových plynů nežádoucí zplodiny spalování.

***

Starosta Sedlce-Prčice Jaroslav Krejčí byl hostem 
seriálu Hovory z Radnice: „Podařilo se mi po roce na-

máhavé diplomatické práce přesvědčit řadu zodpověd-

ných osob o tom, že by se Sedlci-Prčici měl vrátit statut 

města. Náš návrh byl schválen vládou 5. ledna 1994 

a nyní čekáme na zasedání českého parlamentu. Po-

dotýkám, že z 32 obdobných žádostí byly za uplynulé 

období odsouhlaseny pouze čtyři.“

***

V Kronice týdne jsme se dozvěděli, že v sedlčanské 
restauraci U Krčína bylo 15. ledna v 17.45 hod. tak za-
kouřeno, že kdosi z příchozích při nahlédnutí dovnitř 
rovnou vycouval ven.                                                   -mk-

Stalo se před 
30 lety (3)

KAMÝK NAD VLTAVOU V této 
rubrice představujeme ka-
mýcké zastupitele. Dnes 
má slovo místostarosta 
Kamýka nad Vltavou Josef 
Vencovský, který v obci 
žije od roku 1985.

Kolik volebních období 
je v zastupitelstvu? 

„Jestli se nepletu, tak 

osmé volební období.“

 Co jej obci štvalo a co 
už neštve? 

„Kamýk vypadal velmi 

zanedbaně a nic se tu roky 

neměnilo, to už snad neplatí.“

 Je snad něco, co ho 
štve pořád? 

„Některé věci  lezou 

na svět velmi pomalu.“

 Co se i jeho přispěním 
změnilo k lepšímu? 

„Myslím, že celkový stav 

komunikací a inženýrských 

sítí. A areál Vrškamýku.“

 Jaké je jeho hobby? 
„Kolo, pohraniční opev-

nění, historie Kamýku nad 

Vltavou.“

 Co jej drží, aby žil právě 
v této obci? 

„Rodina, pár přátel, a je 

tu přece krásně.“

 Kdyby měl volné ruce, 
co by chtěl v Kamýku změ-
nit?

„Vrátit starou řeku.“

Přání pro tento rok? 
„Hlavně zdraví.“

 Chtěl by něco dodat? 
„A víc občanů, nejen 

obyvatel.“

Ptala se Hanka Synková

T I  N A Š I  Z Á S T U P C I . 

C O  O  N I C H  V Í M E ? 

K A M Ý C K É  –  T Y  V Á M 

P Ř E D S T A V Í M E  ( 3 )

Víc občanů, 
nejen obyvatel

SEDLČANY Počátkem roku 
byla radě města předložena 
k odsouhlasení městská kro-
nika. V současné době ji píše 
Eva Čekalová, která pochází 
ze Sedlčan a vyučuje na zdej-
ším na gymnáziu.

Za minulý rok připsala 
do kroniky úctyhodných 
160 stránek, které zachycu-
jí život ve městě z různých 
stran. Čtenář zde najde dů-
ležité události, hospodářské 
a kulturní dění, spolkové 
aktivity a mnoho dalšího. 
Bohaté zápisy jsou v Sedl-
čanech již tradicí, stejně jako 
skutečnost, že kroniku píše 
učitel. Před Evou Čekalovou, 
která je doktorkou pedago-
giky a vyučuje český jazyk, 
vedl kroniku například uči-
tel Jan Pavelka, a to v těžké 
době druhé světové války. 
Od roku 1965 zapisovala dění 
ve městě dlouhá léta Milu-
še Pávová, taktéž učitelka 
a manželka tehdejšího ředi-
tele sedlčanského gymnázia 
Jiřího Páva.

Povinnost vést kroni-
ku má od roku 1920 každá 
obec, ale již předtím se 
od 19. století povinně psa-
ly kroniky měst a také pa-
mětní knihy farností a škol. 
„Jak důležité jsou, ukáže 

vždy teprve čas, když lidská 

paměť slábne a časem už 

není pamětníků,“ říká sedl-
čanský historik Tomáš Zou-
zal, který z mnoha kronik 
čerpá při své práci. „V Sedl-

čanech nám například farní 

kronika končí na počátku 

padesátých let. Poslední zá-

znamy jsou z doby příchodu 

Štěpána Luži (pozdějšího 

děkana) a pak již následu-

jí prázdné stránky. Za po-

sledních 75 let tak nemáme 

o farnosti zapsáno skoro nic, 

takže je těžké v tomto smě-

ru něco dohledat.“

Školy dnes již povinnost 
kronik nemají, ale obce 
a farnosti ano, a pokud je 
nepíší, nejenom že jednají 
v rozporu s předpisy, ale 
především tak činí ke své 
vlastní škodě. Případ měs-
ta Sedlčan to ale, jak vidí-
me z práce paní Čekalové, 
naštěstí není.                 -bv-

Do sedlčanské 
kroniky přibylo 
za minulý rok 
160 stran

V pátek 26. ledna uplyne jeden rok, kdy 
nás opustila naše milovaná maminka, 

babička a prababička 

Jindřiška Roubíková 
ze Skoupého.

Stále vzpomínají děti Helena, Pepa 
a Jindřiška s rodinami.

PRAHA Sedmáci sedlčan-
ské ZŠ Propojení vyrazili 17. 
ledna do Prahy na zkoušku 
taneční skupiny Lenka Vag-
nerová & Company. V sálu 
na Palmovce se jich ujala 
osobně paní režisérka. 

Skupinka sedmáků měla 
jedinečnou příležitost na-
hlédnout, jak to vypadá 
v tanečním sále před před-
stavením během dvouho-
dinové části tréninku. Celá 
zkouška kvůli mezinárod-

nímu složení účinkujících 
byla vedená v angličtině, 
což žákům Propojky vů-
bec nevadilo. Pilování 
tanečních a pohybových 
částí inscenace Riders pro 
ně byla nezapomenutel-
ná podívaná. Tělesnost, 
opravdovost, dřina, krása 
lidského těla, uvěřitelnost 
pohybového sdělení i ne-
uvěřitelnost pohybových 
tvarů byly skutečně mimo-
řádné.                                 -ps-

Uvěřitelnost pohybového sdělení i neuvěřitelnost 
pohybových tvarů byly skutečně mimořádné



MEDITERRA – Sedlčany, s. r. o. 
přijme na HPP

IT ADMINISTRÁTORA
Do našeho IT týmu hledáme nového kolegu, na pozici 
IT administrátor, který bude samostatně s podporou 
holdingového IT teamu provozovat a rozvíjet SW a HW 
infrastrukturu v oblastech jako jsou např. serverové 
OS, MS AD, virtualizační platforma, zálohovací řešení, 
včetně administrace a podpory HW a SW, 1/3 v měsíci 
placená pohotovost

Požadavky:

- SŠ (VOŠ, VŠ výhodou)
- praxe v oboru
- zkušenost s administrací HW a SW
- znalost produktů – MS Office, Windows, Windows Server
- základní znalost networkingu, LAN/WAN včetně TCP/IP
- schopnost pracovat v týmu
- pečlivost, systematičnost, odpovědnost
- pracovitost, proaktivnost a samostatnost
- angličtina (min. pasivně – schopnost četby a orientace  
  v dokumentaci)

Nabízíme:

- flexibilní pracovní dobu, možnost 1 dne v týdnu práce  
  z domova
- v souvislosti s pracovní pozicí služební mobilní telefon  
  a notebook
- zajímavé a rozsáhlé různorodé IT prostředí s možností  
  seberealizace
- oborové vzdělávání a odborný růst 
- zajímavé finanční ohodnocení
- možnost podílet se profesně, ale i společensky      
  zajímavých projektech a aktivitách 
- zaměstnanecké benefity (5 týdnů řádné dovolené, 3 dny 
  placeného volna za rok, příspěvek na stravování (výběr   
  z několika jídel), odměna při životním jubileu, slevy 
  na přírodní kosmetiku firmy Nobilis-Tilia, slevy 
  na vybrané rehabilitační služby, příspěvek na dopravu, 
  benefitní program – Cafeterie, karta Multisport)
- nástup možný ihned nebo dle dohody

Životopisy můžete zasílat do 26. 1. 2024 na e-mail: 

jaroslava.haskova@mediterra.cz

V případě dotazů, kontaktujte prosím p. Ptáčka, 

tel.: 739 321 201, e-mail: libor.ptacek@mediterra.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.                 7/24 

Pronajmu garsonku v Sedlčanech, 
35 m2, ul. Lhotecká, nově rekonstruováno, 
přízemí vytápěno tep. čerpadlem,  samostat-
ný vchod s venkovním přístřeškem. Cena 
8 500 Kč + energie. Tel.: 777 073 526.        8/24 

Koupím část zahrady, možno i se sto-
dolou. Tel.: 777 073 526.             9/24

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

 opravy všech motorových vozidel, traktorů, 
    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů
 zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)
 svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou
 prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu
 prodej motorových, převodových a hydraulických olejů
 výroba přístřešků, markýz – polykarbonát

ZEOS s. r. o.   Sedlec-Prčice
Tel.: 723 279 026 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží
ZEOS s. r. o. Sedlec - Prčice

Tel./fax: 317 834 320 (do 15 hod.)

provede práce na zakázku i s montáží

opravy všech motorových vozidel, traktorů, 

    zemědělských strojů, prodej náhradních dílů

prodej vodoinstalačního materiálu

zámečnické a kovářské práce (mříže, kování, schody)

svářečské práce v ochranné atmosféře, řezání plazmou

prodej technických plynů, Linde technoplyn a propan butanu

prodej motorových, převodových a hydraulických olejů

zastřešení bazénů - polykarbonát, ONDEX

výroba přístřešků, markýz - polykarbonát
Najdete nás v Petrovicích v areálu zemědělského družstva - přidružená výroba
Tel.: 318 856 219, e-mail: pv.petrovice@tiscali.cz, www.hadicepetrovice.cz

baterie auto i moto
oleje

maziva
kapaliny

hadice

rozvaděče na štípačky
rychlospojky
koncovky

M. L. ELEKTRO
elektromontážní práce
hromosvody
elektronické zabezpečovací   

     a kamerové systémy

Nabízíme 
dlouhodobě udržitelný příjem

Volejte 734 462 216

R O Z V O Z   J Í D E L  
Obec Nechvalice 

vyhlašuje konkursní řízení 
na obsazení vedoucího pracovního místa 

ŘEDITELE/ŘEDITELKY 
příspěvkové organizace 

Základní škola a Mateřská škola Nechvalice, okres Příbram

Termín pro podávání přihlášek je 23. 4. 2024 do 9 hodin 
Více informací na www.obecnechvalice.cz

SDH Osečany
vás srdečně zve na

TRADIČNÍ 
HASIČSKÝ PLES

“Na Růžek“ do Osečan

sobota 27. ledna 
od 20 hodin

Hraje kapela Static 

www.osecany.cz

Obec Milešov na letní sezónu 2024 hledá pracovníky na pozici:

UKLÍZEČ/UKLÍZEČKA
sociálního zařízení v kempu Trhovky – Bor a Popelíky

Nabízíme: možnost ubytování v kempu 

Bližšší info na tel.: 318 853 114, mob.: 728 156 544
e-mail: obec.milesov@tiscali.cz

Obec Milešov nabízí volné pracovní pozice na letní sezónu 2024:

- SPRÁVCE KEMPU M/Ž  - POMOCNÝ SPRÁVCE KEMPU M/Ž

Náplň práce:  - aktivní komunikace s klienty  - časová flexibilita  - zajištění 

chodu kempu

Nabízíme:  - práci sezónního charakteru  - příjemné pracovní prostředí

- firemní stravenky  - možnost ubytování v kempu  - pracovní poměr/brigádně

Místo pracoviště:  kemp Trhovky – Bor, kemp se nachází u Orlické přehrady 

Bližší informace na tel.: 318 853 114, mob.: 728 156 544 – M. Šplíchal 
e-mail: obec.milesov@tiscali.cz
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Manželé Lucie a Jan Jirátovi vyrazili v roce 2021 na pochod po dál-
kové stezce Pacifi c Crest Trail z mexických hranic přes tři státy 
USA až do Kanady. V úterý 16. ledna svým barvitým vyprávěním, 
v němž nebyla nouze o extrémní počasí všeho druhu, komáry, 
setkání s medvědem a medvídětem, puchýře a hlad, počastovali 
plnou posluchárnu Městského muzea Sedlčany.        Foto: Pavel Žak

PETROVICE Pěšky zhruba 
900 metrů jihovýchodně 
od petrovického náměstí 
a necelých 100 m od po-
sledních domů se na kraji 
obce nachází přírodní pa-
mátka zvaná Vrškámen. 
Jde o balvan s rozmě-
ry 350x550 cm a výškou 
320 cm. O kameni existuje 
mnoho různých pověstí, 
ale všechny nesou jedno 
společné téma, a to je čert 
nesoucí kámen na řetězu. 
Proto se také kameni ně-
kdy říká Čertův. 

Podle první pověsti sem 
byl kámen svržen čertem, 
když stavěl Krčínovi tvrz 
v nedalekých Obděnicích. 
Tehdy se čert s Krčínem 
vsadil o jeho duši, že posta-
ví do prvního ranního za-
kokrhání Krčínovi v Obdě-
nicích novou tvrz. Krčín si 
ale vycvičil kohouta, který 
zakokrhal těsně před do-

končením díla. Rozzlobený 
čert pak zahodil poslední 
kámen, který na tvrz nesl 
na svých zádech, právě 
na toto místo. Dodnes jsou 
na kameni patrné stopy 

po řetězu, kterým měl čert 
kámen připoután k zádům. 

Druhá pověst praví, že 
v Petrovicích žili vždy vel-
mi zbožní lidé. To se nelí-
bilo čertu, který si umínil, 
že svrhne kámen z věže 
na lidi, až půjdou z kostela. 
Když spěchal s kamenem 
na řetězu k Petrovicím, 
uslyšel z kostela nábož-
nou píseň. Tím pozbyl 
ihned moci a pustil kámen 
na místo, kde nyní leží 
a ve zlosti jej kopytem při-
šlápl. Od řetězu a kopyta 
zůstaly na kamenu dodnes 
patrné stopy. 

Příznivcům geocachin-
gu není toto místo nezná-
mé. Mají zde svou zastáv-
ku s ukrytým pokladem.

Sabina Motrincová 

KAMÝK NAD VLTAVOU Od 1. 
ledna došlo v Kamýku 
ke zvýšení cen za vodné, 
stočné, svoz jímek a svoz 
odpadu. Kromě dalšího se 
na růstu ceny dvěma pro-

centy podílelo také zvýše-
ní sazby DPH. 

Cena stočného vzrost-
la  z  původních 44 Kč 
na 49 Kč, svoz jímek zdražil 
z 600 Kč na 650 Kč a cena 

za svoz odpadu se zvý-
šila ze 700 Kč na 750 Kč 
u trvale žijících obyvatel 
a z 1 000 Kč na 1 050 Kč 
u rekreačních nemovitostí.

-mf-

Na zvýšení cen se částečně 
podepsalo i vyšší DPH

KAMÝK NAD VLTAVOU V obci 
je vypnuto veřejné osvětle-
ní od půlnoci do čtyř hodin 
ráno z důvodů vysokých 
nákladů na odběr elektric-
ké energie. Za elektřinu 
na veřejné osvětlení platili 

v roce 2022 Kamýčtí cel-
kem 233 516 Kč, za minulý 
rok ale kvůli zvyšování cen 
očekávají náklady ve výši 
přesahující jeden milion ko-
run, tedy nárůst platby asi 
o 350 %.                            -mf-

Část noci se nesvítí, 
aby se ušetřilo

Rozpočet bude 
ve schodku 
devíti milionů
a na čističce odpadních vod 

za 2,5 milionu, odvodnění 

a přístupová cesta k byto-

vému domu č.p. 221 za 1,5 

Dokončení ze strany 1 milionu a koupě dopravní-

ho automobilu pro SDH Vel-

ká za 1,5 milionu korun,“ 

poznamenává kamýcký 
starosta Petr Halada.     -mf-

Dnes 24. ledna tomu je 15 let, kdy 
nám tragicky zahynul náš milovaný 
syn, vnuk, bratr a kamarád 

Jakub Pšenička
Prosím, kdo jste ho znali, věnujte 
mu s námi tichou vzpomínku. 
Děkuje rodina.

Zůstala vzpomínka jen, a ta se vrací každý den.

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

Vrškámen je opředen 
mnoha pověstmi

SEDLČANY V minulém týdnu 
jsme přinesli informace o ně-
kolikanásobném vloupání, 
ke kterému došlo na počátku 
měsíce v Sedlčanech a jejich 
okolí. Stále zjišťujeme nové 
informace a podrobnosti.

Podle informací, které 
jsme měli před uzávěrkou 
minulého čísla, měla být 
jednou z poškozených 
provozoven drogerie Teta. 
To ale během minulého 
týdne vyvrátila operátorka 

zákaznické linky Veronika 
Neradová: „Podle infor-
mací od oblastní manažer-
ky k žádnému vloupání 
do naší prodejny nedošlo.“

Olga Trachtová 

Hadáčková

Kauza vloupaček má 
stále nejasnosti

POČEPICE Starostka Hana 
Kolínová navrhla zvýšit 
cenu vodného a stočného 
o 2 až 5 % kvůli změně saz-
by DPH z vodného a stoč-
ného, která se zvýšila 
z 10 % na 12 %. 

Počepické zastupitelstvo 
nakonec odsouhlasilo zvý-

šení o 2 %. Vodné a stoč-
né tedy zdraží v bytovém 
domě č. p. 16 a v bytech v č. 
p. 60 ze 111 Kč na 113,20 Kč. 
V bytovém domě č. p. 40, 
kde obyvatelé platí pou-
ze vodné, se cena zvý-
ší z 89,50 Kč na 91,30 Kč. 

-mf-

Ve všech pověrách o Vrškame-
ni fi guruje čert.

NECHVALICE Zastupitelstvo 
obce schválilo dotační pro-
gram na výstavbu domov-
ních čistíren odpadních 
vod. Obyvatelé trvale žijící 
v Nechvalicích či jejích osa-
dách mají nárok na dotaci 

30 000 Kč na jednu čističku 
na nemovitost. Celkem bylo 
na dotace z rozpočtu obce 
vyčleněno 500 tisíc korun. 
Dotace budou poskytovány 
i na čističky zkolaudované 
už po 1. lednu 2018.        -mf-

Vodné a stočné 
zvýšili pouze 
o změnu v sazbě DPH

Půl milionu 
na podporu čističek



7stranawww.sedlcansky-kraj.cz HASIČI

JESENICE V klubovně ha-
sičské zbrojnice v Jesenici 
se uskutečnila v sobotu 
20. ledna výroční členská 
schůze místního sboru 
dobrovolných hasičů. Bi-
lancování hasičského roku 
se ujal starosta sboru Miro-
slav Hrstka. 

„Úspěšně jsme dokon-

čili přístavbu hasičské 

zbrojnice, která rozšiřuje 

současnou budovu o garáž 

pro automobil Fiat Ducato 

a provedli jsme asfaltovou 

úpravu prostranství nava-

zující na budovu hasičské 

zbrojnice. Venkovní po-

sezení s krbem jsme do-

plnili dřevěnými pařezy, 

které slouží jako stolky 

a prostor kolem nich jsme 

vydláždili žulovými kost-

kami. Členové sboru bě-

hem výstavby odpracovali 

587 brigádnických hodin,“ 
představil významné po-
činy uplynulého roku. 
„V obecním parku jsme 

uspořádali jarní slavnost 

– stavění máje a večerní 

pálení čarodějnic, u příle-

žitosti Mezinárodního dne 

dětí jsme uskutečnili pro 

žáky základní školy Dětský 

den s hasiči, převzali jsme 

odpovědnost za uspořá-

dání osmého a devátého 

kola Brdské ligy, společně 

se základní školou jsme se 

zapojili do celostátní akce 

Ukliďme Česko, ve spolu-

práci s mateřskou školou 

jsme připravili adventní 

setkání dětského souboru 

s místními občany spojené 

se slavnostním rozsvíce-

ním vánočního stromu, mi-

kulášská družina v podání 

našich členu naladila Jese-

nici do předvánoční atmo-

sféry, tradičně pořádáme 

hasičský ples…,“ přiblížil 
Hrstka také pestrou spo-
lečenskou činnost jesenic-
kých hasičů.

Jak připomněl velitel sbo-
ru Milan Jiroušek, soutěžním 
vrcholem sboru byla účast 
družstva mužů v požárním 
útoku Brdské ligy, kde obsa-
dilo vynikající druhé místo. 
Historicky to nebyl první 
úspěch v této soutěži – v roce 
2017 vybojovali jeseničtí hasi-
či také druhé místo, v roce 
2018 první místo a v roce 2022 
opět druhé místo. „Družstvo 

mužů také zvítězilo v okrsko-

vé hasičské soutěži v požár-

ním útoku konané v osadě 

Mezné a v hasičské soutěži 

Martinická osma. A naše vý-

jezdová jednotka JPO III byla 

povolána ke třinácti zása-

hům,“ uvedl Jiroušek.
František Vávra

KOSOVA HORA Jednotka 
sboru dobrovolných hasi-
čů v Kosově Hoře získala 
novou techniku, která jí 
bude pomáhat nejenom 
hasit požáry, ale zároveň 
také řešit různé technic-
ké problémy. Techniku 
nám přiblížil starosta SDH 
Kosova Hora, který je zá-
roveň členem výjezdové 
jednotky.

„Jedná se o přívěs 

pro hašení od fi rmy ZHT 

Group,“ uvedl Filip Endrst. 
„Přívěs slouží k zajištění 

větší akceschopnosti naše-

ho sboru a je koncipovaný 

do hmotnosti 750 kilogra-

mů. Srdcem přívěsu je vý-

konná japonská motorová 

stříkačka Tohatsu VE 1 500, 

která zvládne přečerpat 

1 500 litrů za minutu při 

deseti barech. Přenést ji 

lze bez problémů ve dvou 

lidech. V přívěsu se nachá-

zí i další výbava. Hadice 

skupiny B, C, D, ruční ná-

řadí, hadicové koše, savice, 

proudnice, také batoh s D 

programem na hašení les-

ních požárů a plno jiného 

vybavení, které je potřebné 

při zásazích.“

Požární přívěs pořídila 
obec Kosova Hora a fi nan-
cován byl z obecního roz-
počtu za pomoci dotace 
od generálního ředitelství 
Hasičského záchranného 
sboru České republiky 
a Středočeského kraje.

David Myslikovjan

NOVÉ DVORY V Domu hasi-
čů se uskutečnila v nedě-
li 21. ledna výroční valná 
hromada Okrskového sdru-
žení hasičů Sedlec-Prčice 
za účasti zástupců dobro-
volných hasičských sborů 
aktivně činných na území 
města a pozvaných hostů. 

„Mezi nejdůležitější spole-

čenské okrskové akce lze za-

řadit účast společné jednotky 

hasičských sborů na oslavě 

svátku svatého Floriána, 

která se konala na mostě 

Karla Burky a tradičním pi-

etním aktu k uctění památky 

obětem druhé světové války 

u pomníku padlých v Sedlci. 

Mimořádnou společenskou 

akcí se stala oslava 120. výro-

čí založení Hasičské župy Se-

dlecké,“ uvedl ve své zprávě 
starosta okrsku Vlastimil 
Šíbal. „Množství našich ak-

tivit dokazuje, že sbory jsou 

významnými hybateli spole-

čenského života v regionu. 

Samostatně či ve spolupráci 

s obcemi či spolky organizují 

masopustní a lampionové 

průvody, stavění máje, pále-

ní čarodějnic, oslava MDŽ, 

dětské dny a karnevaly, ple-

sy, derby a sportovní turnaje, 

rozsvícení vánočních stromů 

a mikulášské nadílky... Dá se 

říci, že hasiči jsou stále nepo-

stradatelní a bez hasičů by 

prakticky zanikl společenský 

život v osadách města. Neza-

nedbatelná je pracovní akti-

vita sborů zaměřená na zlep-

šování životního prostředí, 

opravy a údržbu hasičské vý-

stroje, techniky a hasičských 

zbrojnic.“ 

Šíbal také připomněl další 
konkrétní aktivity hasičů – 
Memoriál Karla Stibora v pe-
tanku (SDH Měšetice), Dět-
ský den (SDH Kvasejovice), 
nohejbalový turnaj a dětský 
den (SDH Chotětice), Anen-
skou pouť a turnaj v nohejba-
le (SDH Přestavlky), okresní 
kolo celorepublikové soutě-
že mladých hasičů Plamen 
(technické zabezpečení SDH 
Sedlec) a jiné.

Velitel okrsku Martin 
Chocholoušek seznámil 
účastníky jednání s plá-
n e m  č i n n o s t i  o k r sk u 
na letošní rok. V následu-
jícím kolečku diskuzních 
příspěvků zástupci jed-
notlivých sborů informo-
vali přítomné o aktuální 

sborové činnosti. V závě-
ru jednání valné hromady 
pak pozdravili její účast-
níky čestní hosté. 

Tradiční součástí valné 
hromady bylo slavnost-
ní poděkování za aktivní 
a obětavou práci sborům 
a jednotlivcům. Medaili 
Za příkladnou práci udě-
lenou Sdružením hasičů 
Čech, Moravy a Slezka 
a Okresním sdružením ha-
sičů Benešov převzaly SDH 
Divišovice (výročí 120 let 
od založení) a SDH Šáno-
vice (výročí 70 let od za-
ložení). Plaketu Zasloužilý 
hasič okrsku převzali Josef 
Zavadil a Josef Chaloupka. 
Plaketu Poděkování za spo-
lupráci městu Sedlec-Prčice 
převzala starostka města 
Miroslava Jeřábková.

František Vávra

Hasiči jsou stále 
nepostradatelní

Starostka Sedlce-Prčice Miroslava Jeřábková převzala od hasičů 
plaketu Poděkování za spolupráci.

Kosohorští mají nový přívěs 
s výkonnou japonskou stříkačkou

Nový přívěs pro hašení

Výjezdová jednotka 
byla povolána 
ke třinácti zásahům
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 KONCERTY, 
PLESY

 Sedlčany – kult. dům
25. 1. Vláďa Hron: One 

man show 2024

nová zábavná koncertní 

show Vládi Hrona; 19:30

26. 1. Ples tanečních

19:30

 Prosenická Lhota
26. 1. Hasičský ples SDH 

Prosenická Lhota

k poslechu a tanci hraje 

kapela Ešner band; 20:00

 Kňovice
27. 1. Hasičský ples SDH 

Kňovice

 Vrchotovy Janovice
27. 1. Hasičský ples SDH 

Vrchotovy Janovice

k tanci a poslechu hraje 

kapela Bosáci

 Dublovice – hostinec 
Na Nový
27. 1. Obecní ples

k tanci a poslechu hraje 

kapela Klasik; 19:00

 Nechvalice – kult. dům
27. 1. Hasičský ples SDH 

Nechvalice

k tanci i poslechu hraje 

kapela Ešner band; 20:00

 Osečany – Na Růžku
27. 1. Hasičský ples SDH 

Osečany

20:00

 Křepenice
27. 1. Hokejový ples

k tanci i poslechu hraje 

skupina Podříci; 20:00

 Petrovice – Obecní dům
27. 1. Maškarní ochotnic-

ký ples

soutěž o nejlepší masku, 

k tanci a poslechu hraje 

kapela Axiom; 20:00

3. 2. Retro ples

pořádá spolek Mladá ge-

nerace, k tanci a poslechu 

hraje kapela Kaktus Verde 

a Standiss; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
27. 1. Live bands: The 

Beautifuls a Kaktus 

Verde

koncert kapel The Beati-

fuls, Kaktus Verde a Jako-

fakt?; 21:00

 Vrchotice – Na Františku

2. 2. Hasičský ples SDH 

Liběnice

k tanci a poslechu hraje 

kapela Hošna band

 Sedlčany – Komunitní 
centrum za farou
3. 2. Vystoupení kapely 

Repete

19:00

 Sestrouň – kult. dům
3. 2. Maškarní ples

k tanci a poslechu hraje 

skupina Podříci

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
3. 2. Sportovní ples

k tanci a poslechu hraje ka-

pela Midi, večer moderuje 

Roman Anděl z rádia Kiss, 

afterparty s R. Andělem

 Nové Dvory – Dům 
hasičů
3. 2. Hasičský ples SDH 

Nové Dvory

k tanci a poslechu hraje 

kapela Axiom; 19:30

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Česká vrcholná gotika 

v modelech

výstava 20 fyzických mode-

lů staveb vrcholné gotiky; 

do 1. 3.

 Sedlčany – knihovna
Fotofl egmatici Sedlčany 

popatnácté

výstava fotografi í členů klu-

bu Fotofl egmatici Sedlčany; 

do 31. 1.

 Sedlčany – kult. dům
V krajině i v ateliéru

společná výstava obrazů 

Zdenka Pátka, Ivety Voden-

kové a Petra Velebila

 PŘEDNÁŠKY

 Kamýk nad Vltavou – 
Komunitní centrum
24. 1. Ekvádor

cestovatelská beseda; 17:30

 Votice – klášter
24. 1. Madeira – ostrov 

věčného jara

přednáska cestovatele 

Petra Nazarova o portugal-

ském ostrově; 18:00

 Nové Dvory – Dům 
hasičů
26. 1. Ekvádor

cestopisná beseda Jindři-

cha Částky; 19:30

 Sedlčany – kult. dům
2. 2. Posedlí Dakarem 

2024

show o rallye Dakar s Mar-

tinem Macíkem jr. a dalšími 

členy týmu

 Sedlčany – muzeum
6. 2. Vodní světy Jakuba 

Krčína

beseda o Jakubu Krčí-

novi se spisovateli Marií 

Holečkovou a Jaroslavem 

Čechurou, autogramiáda; 

18:00

 DIVADLO

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kult. dům
27. 1. Don Quijote de la 

Ancha

divadelní představení Diva-

dla Klauniky Brno; 19:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
27. 1. Klíče na neděli

představení uvádí Divadel-

ní společnost Háta; 19:00 

1. 2. Jméno

salónní francouzská kome-

die; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
30. 1. Hrdý Budžes

úspěšná dramatizace stej-

nojmenné prózy spisovatel-

ky Ireny Douskové; 19:30 

1. 2. Ráno poté

divadelní představení; 

19:30

4. 2. Jak princezna háda-

la až prohádala

divadelní představení pro 

děti; 15:00

6. 2. Mistrovská lekce

divadelní představení; 

19:30

7. 2. Arnošt Frauenberg – 

utrženej ze řetězu

zábavný stand-up pořad; 

19:30

 KINO

 Votice
24. 1. Přání

animovaný muzikál; 17:00

25. 1. Krvavý Johann

český horor; 20:00 

1. 2. Ferrari

životopisné sportovní dra-

ma; 20:00

7. 2. Ptáci stěhováci

animovaná komedie; 17:00

 Sedlčany
26. 1. Bastard

historické životopisné 

drama; 20:00

27. 1. Pokoj zázraků

francouzské drama; 20:00

2. 2. Galerie Boha

dobrodružná fantasy kome-

die; 20:00

3. 2. To se mi snad zdá

fantasy komedie, thriller; 

20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní sta-
dion
24. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 20:25

26. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – AHC 

Nový Knín; 18:30

HC Kačeři Příčovy – HC 

Čerti Křepenice; 20:25

27. 1. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Nymburský lev

28. 1., 2., 4. 2. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

28. 1. Pohárové utkání

HC Hrádek – Novit Ne-

veklov; 16:30

HC Domino – DSK Daleké 

Dušníky; 18:25

HC Huroni Vršovice – HC 

Votice; 20:20

29. 1. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Rebel Sázava; 18:30

HC Kňovice – Rumola; 

20:25

31. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – Šev-

ci Nový Knín; 18:30

HC Miličín – Rybníkáři; 

20:25

2. 2. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – Stará 

garda Štětkovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC River 

Boys Zvírotice; 20:25

3. 2. Pohárové utkání

Novit Neveklov – HC Kňovi-

ce; 14:00

HC Bubák Chlum – HC 

Kačeři Příčovy; 16:00

HC Čerti Křepenice – TJ 

Slavoj Obecnice; 18:00

4. 2. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – Sta-

rá garda Štětkovice B; 16:30

Rumola – HC Huroni Vršo-

vice; 18:25

HC Votice – HC Domino; 

20:20

5. 2. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Mili-

čín; 18:30

DSK Daleké Dušníky – HC 

Hrádek; 20:25

7. 2. Pohárové utkání

Rybníkáři – HC Olbramovi-

ce; 18:30

 Sedlčany
27. 1. Zmrzlou cestou

zimní turistický pochod

 Sedlčany – sportovní 
hala GaSOŠE
27. 1. Sedlčanský pohár

vytrvalostní závod modelů 

RC s vodíkovým článkem 

ze série Hydrogen RC 

Challenge Cup; 9:30

 Sedlčany – Premium bar
3. 2. Šipkový turnaj

turnaj 25 hráčů v šipkách; 

14:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
24. 1. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

s logopedickými prvky; 

17:00

26. 1. Píšu, píšeš, píšeme

odpolední program pro 

mladé budoucí autory 

navštěvující 1. stupeň ZŠ; 

13:00

26. 1. Dřevěná pohoda 

aneb Stavíme z kostek

odpolední program pro 

děti, navazuje Stavařská 

výtvarná dílna; 15:00

26. 1. Srdíčková výtvarná 

dílna

výroba obrázků na kurzu 

Šikovné ruce; 18:00

29. 1. Tančící sněhuláci

dopolední program pro 

rodiny s menšími dětmi, 

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

 Sedlčany – hvězdárna
26., 27. 1., 2., 3. 2. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Kňovice
3. 2. Dětský maškarní 

karneval

14:00

 Počepice – U Radešínka
7. 2. Perníčkový valen-

týnský workshop

zdobení perníkových srdcí 

různými technikami; 15:00
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všichni fi gurují ve výsled-
kové listině. Závodníky če-
kalo téměř 7 861 kilometrů, 
z toho 4 676 měřených, roz-
dělených do dvanácti úse-
ků. Museli zvládnout řadu 
zcela nových, ostrých, 
měřených etap i přejezdů. 
Denně překonávali od ně-
kolika desítek až po stovky 
kilometrů.

Pustá končina 
Macíkovi sedla

Na závodníky v uprave-
ných terénních speciálech 
čekalo šedesát procent 
nových tras. Většina měře-
ných úseků vedla těžkým 
terénem, jely se převážně 
průjezdy písečnými duna-
mi, travnatými pláněmi, 
blátem a skalními úseky. 
Letošní ročník přinesl ně-
kolik zvratů a dramatic-
kých momentů. Jelo se 
sice o dvě etapy méně než 
vloni, ale navíc jedna spe-
ciální maratonská, trvající 
48 hodin, mnohými ozna-
čena jako nejnáročnější 
etapa všech dob. Ta se 
jela ve čtvrté nejrozlehlej-
ší písečné poušti na světě, 
s příznačným názvem Pus-
tá končina (Rub al-Chálí). 
Nic z toho nezastavilo tým 
Martina Macíka v cestě 
za vítězstvím. Naopak, prá-
vě v extrémní dvoudenní 
etapě si vybudoval klíčový 
odstup. Na Aleše Lopraise, 
synovce šestinásobného 
vítěze Dakaru, získal cel-
kový náskok téměř dvě 
hodiny. 

Pilot a marketingový 
ředitel vítězného týmu 
Martin Macík je ze Sedlčan 
a závodům se věnuje dva-
náct let, navigátor František 
Tomášek je z nedalekých 
Křepenic, součástí posádky 
je devět let a mechanik Da-
vid Švanda žije dnes také 
v Sedlčanech, kam se pře-
stěhoval z Humpolce, a čle-
nem týmu je pět let.

A jak to všechno začalo? 
Již před 23 lety vzal dvanác-
tiletého Martina na Rallye 
Dakar jeho otec Martin Ma-
cík starší, který v ní tehdy 
chtěl závodit, aby u Růžo-

Rallye Dakar má po 23 letech českého vítěze. 
Tým Martina Macíka přivezl do Sedlčan zlato

Dokončení ze strany 1

Pokračování na následující straně

vého jezera sledovali závěr 
afrického dobrodružství. 
Tehdy jeho syna více než 
auta zaujalo safari a obrov-
ské zimoviště plameňáků, 
ale láska k rallye se v něm 
později naplno rozhořela. 
Poprvé jel dakarskou ra-
llye v roce 2013, minulý rok 
dosáhl jeho tým s pěti vy-
hranými etapami na druhé 
místo a letos kategorii kami-
onů ovládl.

Stovky lidí vítali 
vítěze na náměstí

Zpráva o zlaté medaili 
pro tým MM Technology 
se po Sedlčansku rozletěla 
bleskurychle a v pátek se 

o ní v Sedlčanech mluvilo 
na každém kroku. „I mně 
došla slova... Tohle je pro-
stě splněnej sen,“ vzká-
zal Martin Macík do Čech 
bezprostředně po vítězství 
a doplnil: „Povedlo se nám 
vyhrát a je to úžasné, nád-
herné. Projeli jsme cílem 
a já chvíli hledal slova. Pak 
přišel táta, vyměnili jsme 
si emoce. Po třiadvaceti le-
tech, co se on rozhodl jet 
Dakar, jsme vítězové.“

Nálada v celém týmu 
byla dle slov jeho členů ne-
zapomenutelná. Při návra-
tu domů jim v letadle hráli 
písničku We Are the Cham-
pions od skupiny Queen 
a lidé na letišti Václava Ha-
vla atmosféru přirovnávali 
k malému Naganu (vítěz-
ný návrat českých hoke-
jistů v roce 1998 ze zimní 
olympiády). „Když čekáte 

na kufry a z ničeho nic 
slyšíte něco jako fanoušky 
na fotbalovém stadionu, 
tak se trochu bojíte, co se 
tam bude dít,“ vzpomíná 
na první chvíle v Praze 
Martin. „Bylo to samozřej-
mě taky nádherný“.

Starosta Sedlčan Ivan 
Janeček se ihned po vítěz-
ství domluvil s Martinem 
Macíkem starším na slav-
nostním přivítání v Sedl-
čanech. To se uskutečnilo 
v neděli 21. ledna od 11 
hodin na náměstí T. G. Ma-
saryka. Dorazili sem lidé 
nejen ze Sedlčan a okolí, 
ale někteří přijeli i z větší 
dálky. Na náměstí se sešlo 

na 450 fanoušků, kteří ví-
tězům tleskali, blahopřáli 
a mnozí si přišli také pro fo-
tografi e a podpisy. Všichni 
tři závodníci ukázali trofe-
je: Zlatého beduína, který 
prý váží okolo deseti kilo. 
Při tom všem kluci hýřili 
vtipem a i přes velkou úna-
vu stále silnou energií. 

Každý ví, co má 
dělat

Každý ze tří závodní-
ků postupně poděkoval 
za podporu. Pilot Martin 
Macík ocenil lidi na ná-
městí: „V první řadě moc 

děkujeme, že jste sem přišli. 

Děkujeme panu starosto-

vi za zorganizování téhle 

spontánní akce. Jsme straš-

ně rádi, že jste sem všichni 

dorazili, protože jsme sa-

mozřejmě hrdí Selčaňáci.“ 
Dále připomněl osobní 

pocity z konce závodu 
a z předávání ocenění: „Je 

to něco nepopsatelnýho... 

Když jsme dojeli do cíle, já 

jsem nemluvil, Dave také 

nemluvil a Fery dělal, že 

se raduje, aby na onboard 

kamerách aspoň něco bylo 

(směje se). Byli jsme ne-

skutečně unavení. Bylo to 

ale nádherný. Završení ve-

čera bylo, když jsme mohli 

vystoupat na to pódium 

nejvyšší a poslechnout si 

českou hymnu.“ Kluci dále 
poděkovali všem členům 
týmu: „Je to o celým týmu, 

bez všech těch kluků by-

chom tady vůbec nebyli. 

Letos na Dakaru nás tam 

bylo se všemi dalšími týmy 

přes šedesát. Každý z nich 

se přesouvá z místa na mís-

to a každý ví v danou chvíli, 

co má dělat.“

Navigátor František To-
mášek připomněl úplné 
počátky spolupráce. „Já 

nejsem přímo ze Sedlčan, 

jsem kousek odsud z Kře-

penic. Tam celý příběh MM 

Technology, dříve KM Ra-

cing, vlastně začal, kdy si 

Kocour, Martinův táta, tam 

pronajal prostory, kde se dří-

ve opravovala zemědělská 

technika. Byli jsme u toho 

začátku i s mým tátou, který 

pomáhal dělat díly před lety 

na první auto. Jsem hroz-

ně rád, že jsme to dokázali 

dotlačit až sem, protože si 

pamatuji na první Dakar, 

když Martinův táta odjížděl 

a před tiskárnou stálo třeba 

dvacet lidí a on si sednul 

do kamionu a s tím jedním 

kamionem samotným odjel 

závod a vrátil se zpátky. 

Za ty roky práce, píle a hou-

ževnatost pana Macíka 

přinesla ovoce po více než 

dvaceti letech. A díky za tu 

dlouholetou snahu a od-

hodlání všem klukům, kteří 

na tom celé roky makali, 

protože to není jen za nás 

tři, ale opravdu úspěch ce-

lého týmu. Díky moc všem, 

jsme rádi, že tu dnes může-

me hrdě stát a reprezentovat 

Sedlčany.“

Dále pokračoval mecha-
nik David Švanda: „Já jsem 

nyní nějaký čas také Sedl-

čaňák, plánuji zde zůstat. 

Ne že bysme teď vyhráli 

a já bych se sbalil a vrá-

til se do Humpolce, tak to 

ne…(směje se). Jsem za to 

velmi rád, protože se nám 

tady líbí, jsou zde fajn lidi 

a to vidíme i teď krásně ko-

lem sebe, protože on se ten 

úspěch často neodpouští. 

Na vás je ale vidět, že jste 

rádi, že jsme vám přivezli 

takovou cenu. A jak řekl 

František, snaha byla, aby 

veškerá píle a fi nanční pro-

středky, které do závodů 

vkládá celou dobu nejen 

Martinův otec, aby se všech-

no dotáhlo do cíle. A teď 

se to vyplatilo.“ Také Da-
vid poté poděkoval všem, 
kteří pomáhají a pomáhali 
ke konečnému triumfu. 
„Jen takové shrnutí letošní-

ho Dakaru. Byly etapy, které 

jsme do této doby nezažili. 

Ve fi nále, když máte štěstí, 

tak ten úspěch prostě baví. 

Všechno musí samozřejmě 

klapnout, musí být skvělá 

posádka, skvěle připravené 

auto, musíte mít štěstí. Nám 

se letos tohle všechno sešlo 

a já jsem tam jako mecha-

nik byl spíše jako závaží. 

Kamion byl skvěle připrave-

ný a kluci o něj celých čtr-

náct dní pečovali takovým 

způsobem, že jsme neměli 

žádné problémy.“

Posedlí Dakarem
A co se nyní chystá 

v návaznosti na úspěch 
na Dakaru? Již dávno před 



10 strana www.sedlcansky-kraj.czRALLY  DAKAR

SAÚDSKÁ ARÁBIE Po dni 
volna, který strávily všech-
ny týmy v Rijádu, nastou-
pili Macík a spol. do druhé 
části letošního Rally Dakar.

Sedmá etapa byla dlou-
há 482 km bez přejezdu 
a byla tak jednou z nej-
delších. Rozmanitý terén 
přinesl mírnou komplikaci 
v podobě poškozené pneu-
matiky a poškozeného skla: 
„Čenda dostal dneska ex-

trémně zabrat, hlavně ze za-

čátku. Přejeli jsme s ním ka-

mení i písek, proletěli křoví, 

takže jsem rád, že vydržel 

až do konce. Hlavně gumy, 

z toho jsem měl trochu oba-

vu. Okno a gumy vyměníme, 

naleštíme ho a bude jako 

novej,“ popisoval mechanik 
David Švanda.

Náročná etapa to byla 
také pro navigátora Fran-
tiška Tomáška: „Vzhledem 

k tomu, kolik nás jelo pohro-

madě, jsme to krájeli a musel 

jsem se rychle orientovat. 

Bylo tam pár navigátorských 

tríčků, takže v první půlce 

jsme občas nějaký bod chvil-

ku hledali. Ten nejdůležitější, 

který bylo potřeba trefi t asi 

šedesát kilometrů před cílem, 

jsme ale dali s přehledem.“ 
Také Martin Macík si v cíli 
pochvaloval, že už mají tuto 
etapu plnou náročného teré-
nu a odboček za sebou.

Loňské peklo se 
letos nekonalo

Osmá etapa vedla z Al 
Duwadimi do oblasti Ha’il 
a byla plná kamenitého až 
hornatého terénu, které 
střídaly planiny, na nichž 
se mohla objevit i řeka 
nebo jiné překvapení. Ne-
chyběly ani duny, které 
přinesly mírné zdržení. 
Nakonec se sice Čenda 
párkrát proletěl vzduchem, 
žádné technické potíže to 

ale nepřineslo. Tým MM 
Technology dokončil etapu 
na druhém místě se ztrátou 
jednu minutu a osmnáct 
sekund na vítěze, což zna-
menalo stále průběžnou 
první příčku.

„Osmá etapa byla super. 

V první části jsme se drželi 

ostatních kamionů, než se to 

po transferu trochu roztrha-

lo. Ten byl dneska opravdu 

dlouhý, ale alespoň člověk 

ušetří síly. V Čendu mám 

čím dál tím větší důvěru, tak-

že jsme letěli i přes lávové 

kameny na posledních kilo-

metrech. Ztráta na prvního 

je minimální, takže za mě 

spokojenost,“ pochvaloval 
si Martin Macík.

V úterý se 
z Čendy stal 
kamzík

V deváté etapě vedou-
cí z oblasti Ha’il do Alula 
čekal na sedlčanský tým 
opět písek, kamení i ská-
ly. „Dneska jsme chvílemi 

projížděli skalami, tam se 

nechtělo kamionům ani au-

tům, ale dali jsme to. Části 

etapy byly prakticky trial, 

takže nám to tam jednou 

sjelo a udělali jsme pneu-

matiku. Naštěstí nás to moc 

nezdrželo a do cíle jsme 

s Čendou dojeli bez větších 

poškození,“ hodnotil etapu 
Švanda. Navigátor Tomá-
šek se musel popasovat 
nejen s body na očekáva-
ných místech, ale také na-
příklad za skálou, kde už to 
tak jednoduché není.

Martin Macík si etapu 
opět užil: „Na začátku nád-

herné duny, velké výjezdy, 

trocha toho najíždění zleva 

i zprava a na konci sto pade-

sát kilometrů v kamení. To 

už bylo horší, ale většina eta-

py byla skvělá. Mám radost, 

že ani poškozená guma nás 

moc nezdržela a pořád se 

držíme na prvním místě.“

Také v desáté etapě 
dojel Macík se svou po-
sádkou druhý a ani ten-
tokrát to neohrozilo jeho 
průběžné vedení v katego-
rii kamionů. Čenda dojel 
do cíle bez technických 
problémů. Problémy ne-
dělala ani navigace, podle 
Tomáška nebyl na trase ani 

jediný problematický bod. 
„Ze začátku to bylo tvrdé 

a jeli jsme hodně v prachu, 

postupně jsme se ale dosta-

li i na písek a do skal. Tam 

mě překvapila ta spousta fa-

noušků s českými vlajkami, 

to bylo super vidět a moc 

si takové podpory vážíme. 

Nejeli jsme na hraně, v té-

hle fázi Dakaru je důležité 

neletět bezhlavě do cíle, ale 

zvažovat, co stojí za určitý 

risk a co ne. Navíc musím 

pochválit i navigaci, dnes-

ka byla úplně bezchybná. 

Zítra náš čeká hodně těžká 

etapa, ale věřím, že opět 

zajedeme dobrý výsledek,“ 
hodnotil v cíli Macík.

Pokud se budeme ptát, 
jaké číslo bylo u sedlčanské 
posádky po dojetí do cíle 
jedenácté etapy, je to stále 
dvojka. I tak to znamenalo 
náskok více než dvě hodi-
ny před dalším vozem při 
startu do etapy poslední. 

Jednoduchá etapa to ale 
rozhodně nebyla. „Čenda 

dneska dostal extrémně za-

brat. Pro techniku to byla 

rozhodně nejnáročnější eta-

pa, takže to, že jsme dojeli 

jen s ohnutými ráfky a přišli 

jsme jen o jednu gumu, svěd-

čí o tom, jak kvalitně jsme 

Čendu připravili a naladili,“ 
popisoval v cíli palubní me-
chanik David Švanda.

Etapa nebyla jednoduchá 
ani pro navigátory, přestože 
byla zkrácena z původních 
480 km na 420 km. Hledání 
bodů v uzavřeném terénu 
připodobnil František Tomá-
šek k hledání pokladu. „Or-

ganizátoři nás vedli rozbitým 

a tvrdým terénem, kde každé 

auto zvedalo tuny prachu, 

takže viditelnost byla hor-

ší a pro mě jako řidiče je to 

nepříjemné, ale popral jsem 

se s tím. Díky všem, co nám 

drží palce, držíme až do kon-

ce! Zítra tu poslední etapu 

dojedeme, i kdybychom měli 

Čendu nebo jeden druhého 

donést na zádech,“ vtipkoval 
v cíli Martin Macík.

Konec týdne měl 
zlatý odlesk

Ani poslední etapa neby-
la zadarmo. Hned první tře-
tina závodu přinesla poško-
zení pneumatiky. Naštěstí se 
ji podařilo rychle vyměnit. 

„Čenda dneska nezaváhal, ta 

guma jde spíš za námi v ka-

bině. Je naprosto v pořádku, 

jsme v cíli a je to super pocit. 

Mám radost až na kost, jak 

to Čenda zvládl a že s ním 

přivezeme domů tu nejcen-

nější sošku!“ radoval se v cíli 
mechanik David Švanda. 
Radost měl pochopitelně 
i navigátor František Tomá-
šek: „Mám ohromnou radost, 

že jsme dojeli a že jsme ten 

letošní Dakar vyhráli. Emo-

ce samozřejmě šplouchaly 

hned po dojetí do cíle, ale 

ještě to zpracovávám.“

České vítězství můžeme 
slavit po 23 letech a pro náš 
region je o to cennější, že 
triumf přivezla právě sedl-
čanská posádka Martina 
Macíka. „Já ještě hledám slo-

va. Vyhráli jsme Dakar! Bylo 

to nádherný pro celej tým 

a taky pro mého tátu, který 

má teď na starosti vývoj na-

šich kamionů, ale ta závod-

nická vášeň v něm pořád je. 

Jsem rád, že vezeme domů 

do ČR zlato a určitě to na mě 

ještě dopadne. Děkuji moc 

všem, našim rodinám, týmu, 

sponzorům a samozřejmě fa-

nouškům, kteří nás svojí pod-

porou tlačili až na cílovou 

čáru,“ děkoval pilot Martin 
Macík s českými vlajkami 
a jásajícím týmem v zádech.
Olga Trachtová Hadáčková

Macík: Letěli jsme i přes lávové kameny

Rallye Dakar má po 23 letech českého vítěze. 
Tým Martina Macíka přivezl do Sedlčan zlato
závodem byly plánovány 
besedy týmu po celé re-
publice, tak jako každý rok. 
Talk show Posedlí Dakarem 
se bude v Sedlčanech konat 

Dokončení z předchozí strany v pátek 2. února v 19 hodin 
v kulturním domě. Lístky 
na akci jsou již dlouho do-
předu vyprodány, sedlčan-
ská beseda byla dokonce 
vyprodána jako první ze 

všech. Každopádně, kdo 
nezaváhal, má se na co tě-
šit, posádka připravuje pro 
diváky historky ze závodů 
i z příprav. Jak říká Martin 
Macík: „Budeme vyprávět 

a dělat si srandu jeden z dru-

hýho, tak jak nás znáte. Na-

příklad jak František vařil 

gulášovku v trenkách.“

Ty, kteří chtějí závodní-
ky vidět a nedostanou se 

do sálu, posádka ještě tři-
cet minut před začátkem 
tohoto pořadu pozdraví 
před kulturním domem.

-bv-

Foto: Marek Janeček
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Tatran Sedlčany – 
HC Kobra Praha B 
2:6 (0:2, 1:4, 1:0) 
SEDLČANY V osmnáctém 
kole krajské soutěže se 
v sobotu 20. ledna utkali 
hokejisté Tatranu na do-
mácím zimním stadionu se 
soupeřem, kterému v před-
chozím vzájemném zápase 
na jeho ledě podlehli 9:3. 
Ani tentokrát si bilanci ni-
jak nevylepšili.

Soupeři patřil 
úvod i konec 
třetiny 

Sedlčanský gólman Michal 
Dudek poprvé kapituloval už 
po necelé půldruhé minutě 
hry, když ho útočník soupeře 

propálil střelou těsně nad le-
dem ze středu kruhu. Domá-
cí hokejisté se jen s obtížemi 
probíjeli před brankáře Kob-
ry, avšak šance na vyrovnání 
se jim naskytla ve 13. minutě 
hry při přesilovce. V početní 
výhodě Tatran nehrál špatně, 
vytvořil si několik slibných 
příležitostí, jenomže překonat 
pevnou obranu soupeře se 
mu nepodařilo. Hostům patřil 
nejenom úvod, ale i závěr tře-
tiny. Dvojice jejich útočníků si 
několikrát předala puk v útoč-
ném pásmu a pouhých dva-
cet vteřin před prvním klak-
sonem puk skončil v zcela 
odkryté Dudkově kleci – 0:2.

Hosté navyšují 
náskok

Prostřední část hry až 
do její poloviny příliš hez-
ký hokej nenabídla. Spíše 
se urputně bojovalo, k vi-
dění moc šancí nebylo, 
a tak dlouho ani nemohly 
padat góly. Ve 30. minutě 
se povedl únik Ondrovi 
Spilkovi, sedlčanský útoč-
ník při svém zakončení 
zvolil bekhendový blafák, 
ale brankář jeho pokus 
zneškodnil. A tak opět 
platilo nedáš – dostaneš, 
když v čase 30.46 hosté 
přidali svůj třetí gól. Hned 
vzápětí si svůj únik Ondra 
Spilka zopakoval, jenom-
že ani tentokrát neuspěl. 
Domácí fanoušci se však 
přece jenom dočkali, a to 
v čase 31.48, kdy brankáře 

prostřelil z bezprostřední 
blízkosti Martin Pospíšil. 
Stav 1:3 ale dlouho nevydr-
žel, protože už za necelou 
minutu hosté přidali svůj 
čtvrtý gól. A chuť střílet 
branky jim zůstala i nadá-
le. V čase 35.23 se trefi li 
popáté a dvě minuty před 
druhou sirénou pošesté, 
když se útočník Kobry cel-
kem snadno dostal před 
Dudka a bekhendem z mís-
ta těsně před brankovištěm 
přesně zakončil.

Snížení přišlo 
pozdě

Nebylo divu, že vzhle-
dem ke stavu 1:6 ve tře-
tí třetině tempo opadlo, 
a chvílemi se zdálo, že se 

utkání dohrává už jenom 
jakoby z povinnosti. Hosté 
se již tolik dopředu necpa-
li, avšak v obraně zároveň 
působili stále jistým do-
jmem. Hokejistům Tatranu 
nevycházelo vůbec nic, 
ale jednoho gólu se nako-
nec přece jenom dočkali. 
Čtyřiadvacet vteřin před 
posledním klaksonem se 
trefi l ze středu kruhu Lu-
káš Macháč.

Ačkoliv Tatran prohrál, 
je stále ve hře o play-off. 
V odloženém utkání z kon-
ce minulého roku se opět 
na domácím ledě utká 
ve čtvrtek 25. ledna od de-
vatenácti hodin s týmem 
HC Letci Letňany B.

David Myslikovjan

SEDLČANY Na z imním 
stadionu minulý týden 
ve všech třech ligách po-
kračoval další várkou zápa-
sů dlouhodobý pohárový 
turnaj hobby hokejistů. 
V první lize se v sobotu 20. 
ledna měly možnost v pří-
padě vítězství osamostatnit 
na druhém místě tabulky 
Zvírotice, ale proti Chlumu 
to dlouho neměly jednodu-
ché.

Bubák Chlum 
– River Boys 
Zvírotice 3:5 (0:1, 
2:0, 1:4)

V úvodních pěti minu-
tách bylo utkání poměrně 
vyrovnané, ale potom Zví-
rotice začaly zvyšovat svůj 
tlak a chvílemi to vypadalo, 
že hrají přesilovku. Chlum 
však držel nad vodou dob-
rý brankář. A tak první gól 
dali chlapci od vody až 
dvě a půl minuty před prv-

ním klaksonem, když se 
jim podařilo rozebrat obra-
nu soupeře a akci úspěšně 
zakončil Ondřej Žďánský. 
V závěru první třetiny se 
Bubák bránil v oslabení, 
odolal, ale hned na začát-
ku prostřední části hry 
se opět ocitl pod palbou 
favorita. Pořád to bylo ale 
jenom o gól, a když po půl-
druhé minutě objel branku 
Lukáš Čiko a lišácky zasu-
nul puk překvapenému 
brankáři Zvírotic po ledě 
k tyči do sítě, bylo vyrov-
náno. A za chvíli se Chlum 
dokonce dostal do vede-
ní po nahození kotouče 
na branku do chumlu 
hráčů před brankovištěm, 
když gólman měl zakrytý 
výhled. Autorem branky 
byl opět Lukáš Čiko. Najed-
nou byl Bubáků plný led 
a Zvíroticím se nepodařilo 
vyrovnat ani při přesilovce 
v závěru třetiny.

Po minutě a půl v závě-
rečné patnáctiminutovce 
Zvírotice přece jenom srov-
naly stav, a to po parádní 
akci. Dvojici Radek Kutiš – 
Aleš Huml se povedl brejk, 
oba útočníci najížděli na je-
diného obránce Chlumu 
a druhý jmenovaný zakon-
čoval do prázdné branky. 
Hned vzápětí překlopil 
vedení na stranu favorita 
Radek Kutiš po střele od čá-
rek v mezikruží. Netrvalo 
však dlouho a po sérii vel-
kých, avšak nevyužitých 
šancí Zvírotic, se na druhé 
straně prosadil znovu Čiko, 
který srovnal na 3:3. Vy-
rovnaný stav však dlouho 
nevydržel. Šest a půl minu-
ty před třetím klaksonem 
po úniku přehodil ležícího 
gólmana Vladimír Kuchár 
a po dvou dalších minu-
tách zblízka Radek Kutiš 
prostřelil strážce chlumské 
branky popáté. V závěru 

utkání měly Zvírotice mož-
nost hrát téměř dvě minuty 
přesilovku pět na tři, avšak 
stav utkání se už nezměnil. 
Chlapci od vody vyhráli 
zaslouženě, ale vzhledem 
k tomu, kolik měli příleži-
tostí ke skórování, jejich ví-
tězství mohlo být mnohem 
vyšší.

Výsledky
1. liga: Křepenice–Štět-

kovice 3:6, Příčovy – AHC 
Nový Knín 6:0, AHC Nový 
Knín – Sázava 0:5 kontu-
mačně, Chlum–Zvírotice 
3:5. Do nového týdne vstu-
povala na prvním místě 
čtrnáctibodová Sázava, 
dvanáct bodů měly druhé 
Zvírotice a třetí Obecnice 
nasbírala deset bodů. Měla 
ale jeden zápas k dobru. 
Poslední osmý tým AHC 
Nový Knín zůstal na jedi-
ném bodu.

2. liga: Daleké Dušní-

ky – Kňovice 2:1, Votice–
Rumola 1:4, Hrádek–Vršo-
vice 3:2, Domino–Kňovice 
3:4, Neveklov–Rumola 3:3. 
Čelo druholigové tabulky 
je velmi vyrovnané, hned 
tři týmy měly před naší 
uzávěrkou deset bodů 
v pořadí první Kňovice, 
druhé Vršovice a třetí 
Rumola. Daleké Dušníky 
sice vyhrály, avšak i nadá-
le zůstávají se třemi body 
poslední osmé.

3. liga:  Ševci Nový 
Knín – Štětkovice B 2:3, 
Ševci Nový Knín – Medvě-
di 2:4. Na prvním místě se 
udržela rezerva Staré gar-
dy, která má nyní již deset 
bodů. O bod méně, ale 
o zápas více, mají sedl-
čanští Medvědi, a na třetí 
příčce jsou sedmibodové 
Olbramovice. Poslední 
sedmí Rybníkáři zatím na-
sbírali body dva.

David Myslikovjan

Hokejisté si zkomplikovali boj o play-off

Bubák strašil Zvírotice dvě třetiny, ve třetí se favorit prosadil

PRAHA Ve třináctém a čtr-
náctém kole třetí ligy sku-
piny C nastoupili o uplynu-
lém víkendu stolní tenisté 
Tatranu v hernách soupe-
řů bez Radovana Faktora, 
a přestože se střetli s hráči, 
kteří jsou v tabulce níže, 
připsali si na svoje konto 
dvě porážky. Znamená to, 
že se propadli až na šes-

té místo s tím, že s třiceti 
body ztrácejí pět bodů 
na vedoucí Kolín.

SK Slavia Praha B 
– Tatran Sedlčany 
10:2

Do čtyřher nastoupil 
Pejša s Kauckým a Kocu-
ra s Drechslerem. Zatím-
co první dvojice uzmula 

svým soupeřům dva sety, 
druhá jeden. Ve dvou-
hrách se první bod podaři-
lo uhrát Kocurovi až za sta-
vu 4:0 a druhý přidal Pejša 
v době, kdy to bylo 5:1.

El Niňo Praha E – 
Tatran Sedlčany 
10:4

Úvodní čtyřhry tento-

krát skončily nerozhodně, 
když na jednom ze stolů 
neuhráli Drechsler s Kauc-
kým ani set a na druhém 
Pejša s Kocurou v pětiseto-
vé bitvě vyhráli. Potom už 
ale úřadovali domácí stolní 
tenisté. Vedli 5:1, Tatranu se 
ještě povedlo snížit na 5:3, 
na 7:4, ale závěr mače už 
zase patřil El Niňu. Ve dvou-

hrách dvakrát bodoval Pej-
ša a jednou Kocura.

V dalším dvoukole se 
stolní tenisté Tatranu utkají 
v domácí herně v malé hale 
gymnázia v sobotu 3. února 
od čtrnácti hodin s týmem 
TTC Říčany a o den později 
od desíti dopoledne se Sla-
vojem Praha.

David Myslikovjan

Stolní tenisté spadli z třetího místa do středu tabulky
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Uplynulo již padesát pět 
let od ojedinělé události 
v našich dějinách. Na pro-
test proti okupaci vojsky 
Varšavské smlouvy, a hlav-
ně proti pasivitě našich ob-
čanů a jejich lhostejnosti 
ke ztrátě svobody a samo-
statnosti, se 16. ledna 1969 
upálil student Jan Palach. 
V tomto lednovém období 
vždy od roku 1969 probíhal 
tzv. Palachův týden. De-
monstrovalo se proti totali-
tě, za lidská práva, za svo-
bodu, proti cenzuře atd. 
V komunistických médiích 
pak rezonovalo, že opět ne-
přátelé socialismu a míru 
narušují veřejný pořádek 
a klid k práci. Demonstran-
ti byli rozháněni obušky, 
vodními děly a zejména 
roku 1989 měl Palachův 
týden velice rušný průběh 
a přispěl k následnému 
pádu komunistické totality.

V roce 2013 bylo natoče-
no fi lmové dílo, třídílný te-
levizní fi lm HBO Hořící keř, 
jehož první díl jsme viděli 
minulý týden, druhý je zít-
ra a třetí příští čtvrtek. Scé-

nář maximálně respektuje 
historii události, zejména 
zodpovědně se držel ži-
vota rodiny, která trpěla 
Janovou ztrátou, „péčí“ 
příslušníků StB a konečně 
zkreslováním Janovy mo-
tivace. Vynikající polská 
režisérka Agnieszka Ho-
lland vedla citlivou rukou 
herce ke ztvárnění situací, 
které by asi mladší diváci 
nemohli pochopit.

Řekl bych, že polská 
režisérka má na svědomí 
také zvláštní název fi lmu. 
Když byl minulý čtvrtek 
na ČT1 první díl, zaslechl 
jsem údiv: „Copak byl Pa-

lach nějaký hořící keř?“ 
Asi víme, že Jan Palach 
chtěl být někým, jako byl 
Jan Hus v boji za pravdu, 
tedy Janem II. Režisérku 
zřejmě oslovila spíše dru-
há paralela, biblický pří-
běh – je ve Starém zákoně, 
ve druhé knize Mojžíšově 
(Exodus). Mojžíš zahlédl 
na hoře Oreb hořící keř 
a zaujalo jej, že neshořel. 
Šel blíže a uslyšel hlas, 
který jej vyzýval a radil, 

aby osvobodil z Egypta zo-
tročený a trpící izraelský 
lid a dovedl jej do krásné 
svobodné země. Také, jak 
má jednat, aby měl důvě-
ru, kdo jej posílá. A tak Jan 
Palach stále mluví ze sym-
bolického hořícího keře 
o cestě k úplné svobodě 
a k připravenosti ji hájit.

Režisérka si je vědoma 
rozdílu české a polské men-
tality. Poláci, napadeni 
Hitlerem, se bránili za straš-
ných obětí velké přesile, a to 
i když je z východu napadl 
Stalin, který měl s Hitlerem 
mírovou smlouvu. Dodnes 
mají Poláci v genech odhod-
lání k boji. My máme v ge-
nech už pouze heslo „Chci 

mír“. Žádný keř u nás neho-
ří. Na odkaz Jana Palacha 
vzpomínáme, ale víme 
vlastně na jaký?

Vladimír Roškot 

„Hlasování ve volbách, to 
je svátek demokracie“, roz-
něžnil se poslanec Andrej 
Babiš, když vysvětloval, 
proč požaduje po našich 
krajanech v zahraničí, aby 
si na den voleb koupili le-
tenku a přiletěli vhodit lís-
tek do urny osobně. Ane-
bo prý mohou „zaskočit“ 
na zastupitelský úřad. Což 
v případě rozlehlých zemí 
jako je USA, Kanada nebo 
Austrálie vyjde nastejno.

Když má někdo ze zá-
kona volební právo, měli 
bychom mu umožnit volit. 
Přesně podle tohoto prin-
cipu volí nemocní či nemo-
houcí lidé. Hlasovací urna 
přijde za nimi. Pan Babiš 
však nepohyblivé babičky 
v domově důchodců nenu-
tí k cestě na úřad. Tato za-
řízení totiž houfně hlasují 
pro jeho hnutí. Nebude si 
tedy šlapat po štěstí.

Ovšem voliči žijící v za-
hraničí mají většinou onen 
nadhled, který způsobuje, 
že hlasují proti Babišovi. 
Před pár lety to majitel 
ANO ještě nevěděl a usilo-
val o zavedení korespon-

denční volby, stejně jako 
dnešní vláda. Dnes otočil, 
když seznal krutou prav-
du. To je asi ten svátek de-
mokracie. Možnost měnit 
názor podle toho, jak se 
mi to zrovna hodí. Jednot-
livý volič jako soukromá 
osoba, proč ne, ovšem 
ANO? To NE! Ledaže by šlo 
o hnutí bez hodnot a jas-
ného směru, jež se řídí jen 
momentálními průzkumy. 
No, ANO…

Druhý mil iardářský 
projekt či uctívači srpu 
a kladívka mají ke kore-
spondenční volbě dlouho-
době velmi konsistentní 
odmítavý postoj, jenž je 
daný zejména skutečnos-
tí, že nikdy ani v nejmen-
ším nepochybovali, že by 
nějaký korespondenční 
hlas dostali.

Pokud bude zajištěna 
dostatečná kontrola, není 
nejmenší důvod, abychom 
korespondenční volbu ne-
umožnili. Možná pak zaži-
jeme svátek nedemokra-
cie aneb plačtivou etudu 
o zfalšovaných volbách.

Bohumil Vohanka

Hasičský ples v naší vesnici 

se vždy těšil velké oblibě, 

začal vyprávění kamarád 

Michal. Sdružení vždy doká-

zalo díky svým kontaktům 

sehnat pěkné ceny do tom-

boly. Zapojili se do ní větši-

nou všichni. A pak s napě-

tím sledovali, kdo si zrovna 

jejich cenu odnáší. 

Nejinak tomu bylo i prv-

ní lednový večer skoro před 

rokem. Na ples jsem vyrazil 

s manželkou a vyhráli jsme 

v tombole živého bílého ko-

houta, kterého jsme násle-

dující den odvezli před obě-

dem k babičce na statek. Ta 

se radovala. Nový kohout ji 

potěšil, skoro jako hračka 

malé dítě. „Tak holky, vedu 

vám ženicha,“ švitořila ba-

bička na slepice na dvoře, 

sotva jsme bednu s živou 

výhrou vyndali. Kohout vy-

skočil z bedny a hlasitě za-

kokrhal. Jako by říkal, teď 

tady velím já a změřil si nás 

ostrým zrakem. 

Odebrali jsme se na svíč-

kovou a po kávě odjeli domů. 

K večeru volala babička. „Mi-

chale, kdeže jsi vzal toho ko-

houta? Vždyť je to ďábel! Já 

nemůžu ven z chalupy. Ten 

kohout je agresivní. Musíš 

přijet!“ Uklidnil jsem babič-

ku, že se zastavím ráno, až 

pojedu do práce. Sotva jsem 

ráno otevřel oči, už zase zvo-

nil mobil. „Kde jsi? Božka, 

sousedka, mi sem nesla novi-

ny z návsi a ten hajzl jí skočil 

za krk.“ 

Sedl jsem do auta. 

Na dvoře jsem vystoupil 

a rozhlédl se. Babička 

za oknem terasy na mě di-

voce gestikulovala, ať jdu 

rychle dovnitř. Mávl jsem 

na ni, že jdu a ohnul se 

do auta pro mobil. V sekun-

dě jsem měl kohouta za kr-

kem, divoce mával křídly, 

kloval a vydával agresivní 

zvuky. Nebylo možné ho 

sundat, drápy jeho pařátů 

se mi silně zasekly do sve-

tru. Kloval a kloval. Mlátil 

křídly. Byl jsem v šoku. 

Netušil jsem, kde se vzal. 

Babička vyběhla z baráku, 

popadla hrábě a rozhodla 

se kohouta ze mě shodit. 

Samozřejmě několikrát pra-

štila mě a pak se jí to tepr-

ve povedlo. Kohout ovšem 

nevypadal, že by se zalekl. 

Oba jsme si oddechli, když 

se za námi zavřely vstupní 

dveře chalupy a byli jsme 

v bezpečí. 

„Odkud je ten zmetek?“ 

znovu se zeptala babička. 

Z tomboly, připomněl jsem. 

„Kdo ho tam dal?“ To jsem 

nevěděl, ale slíbil jsem, že to 

zjistím. Babička od včerejš-

ka nebyla venku. Kohout ji 

nikam nepustil. Po delších 

peripetiích se nám ho po-

dařilo zavřít do kolny. „Buď 

ho zabij nebo odvez,“ dostal 

jsem ultimátum. Slíbil jsem, 

že určitě něco vymyslím, jen 

ať mi dá trochu času. Kohout 

byl ve vězení. Babička se roz-

hodla, že se odsud už nehne. 

Po práci jsem doma vše 

vyprávěl manželce a pře-

mýšlel, co s kohoutem udělat. 

Vždyť já nejsem schopný za-

bít mouchu, natož šíleného 

kohouta. Manželka se na mě 

s úsměvem otočila a bez 

mrknutí oka celou situaci 

okamžitě brilantně vyřešila: 

„V sobotu má místní škola 

ples a prý shánějí tombolu…“

Jana Motrincová

F E J E T O N

Odkud je ten zmetek? 

K O M E N T Á Ř

Proč Hořící keř?
G L O S A

Svátek demokracie
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